



Oils and Fats

August 1997

Huiles et corps gras

STATISTICS CANADA / STATISTIQUE CANADA
Août 1997

001 17 1997

LIBRARY
BIBLIOTHÈQUE



All prices exclude sales tax

Price: Canada: \$7.00 per issue, \$62.00 annually
Outside Canada: US\$7.00 per issue, US\$62.00 annually
To order Statistics Canada publications, please call our National toll-free line 1-800-267-6677

Les prix n'incluent pas la taxe de vente

Prix: Canada: 7 \$ l'exemplaire, 62 \$ par année
A l'extérieur du Canada: 7 \$ US l'exemplaire, 62 \$ US par année
Pour commander les publications de Statistique Canada, veuillez composer le numéro national sans frais 1-800-267-6677

TABLE 1. Domestic Production of Deodorized Oils and Fats

TABLEAU 1. Production intérieure de corps gras et d'huiles désodorisés

August - Août					
SCG	Margarine oil	Shortening oil	Salad oil	Lard	
Code					Total
CTB	Huile de margarine	Huile de friture	Huile à salade	Lard	

Tonnes

Production - For the Month - Pour le mois

Vegetable oils - Huiles végétales:

Canola	15.14	5 391	15 004	46 274	66 669
Soybean - Soja	15.07	5 076	12 253	5 470	22 799
Corn - Maïs	1515.2	52	25	1 508	1 585
Palm - Palmier	15.11	105	810	-	915
Sunflower - Tournesol	1512.1	142	x	x	585
Coconut - Noix de coco	1513.1	-	673	-	673
Peanut - Arachide	15.08	-	-	-	-
Other vegetable - Autres végétales	15n.e.s-n.d.a.	175	836	-	1 011

Vegetable oils - Total - Huiles végétales

10 941 x x 94 237

Animal and Marine oils - Total - Huiles animales et marines

15.01-15.06 & 1516.1 - 2 696 ... 752 3 448

All species - Total - Tous genres

10 941 x x 752 97 685

Year-to-date - Total cumulatif

Vegetable oils - Huiles végétales:

Canola	15.14	45 351	116 162	390 354	551 867
Soybean - Soja	15.07	44 467	86 847	49 328	180 642
Corn - Maïs	1515.2	472	296	13 804	14 572
Palm - Palmier	15.11	1 100	5 817	-	6 917
Sunflower - Tournesol	1512.1	1 426	268	3 356	5 050
Coconut - Noix de coco	1513.1	-	x	-	x
Peanut - Arachide	15.08	-	x	-	x
Other vegetable - Autres végétales	15n.e.s-n.d.a.	1 685	6 923	-	8 608

Vegetable oils - Total - Huiles végétales

94 501 222 396 456 842 773 739

Animal and Marine oils - Total - Huiles animales et marines

15.01-15.06 & 1516.1 - 21 945 ... 6 248 28 193

All species - Total - Tous genres

94 501 244 341 456 842 6 248 801 932

October 1997

Note of Appreciation

Canada owes the success of its statistical system to a long-standing co-operation involving Statistics Canada, the citizens of Canada, its businesses, governments and other institutions. Accurate and timely statistical information could not be produced without their continued co-operation and goodwill.

Octobre 1997

Note de reconnaissance

Le succès du système statistique du Canada repose sur un partenariat bien établi entre Statistique Canada et la population, les entreprises, les administrations canadiennes et les autres organismes. Sans cette collaboration et cette bonne volonté, il serait impossible de produire des statistiques précises et actuelles.



TABLE 2. Supply and Disposition of Deodorized Oils and Fats - August**TABLEAU 2. Approvisionnement et ventes d'huiles et corps gras désodorisés - Août**

	August Août				Total
	Margarine oil Huile de margarine	Shortening oil Huile de friture	Salad oil Huile à salade	Lard	
Tonnes					
A: Supply - Approvisionnements					
Opening Inventories - Stocks d'ouverture	5 779	9 782	23 622	219	39 402
Total Production - Production totale	10 941	x	x	752	97 685
Domestic Purchases - Achats intérieurs	-	x	x	1 011	2 463
Imports - Importations	-	-	380	-	380
Total Supply - Total des approvisionnements	16 720	42 651	78 577	1 982	139 930
B: Disposition - Ventes					
Domestic Sales - Ventes intérieures	9 101	24 813	28 591	1 558	64 063
Exports - Exportations	1 087	7 375	27 776	192	36 430
Closing Inventories - Stocks de fermeture	6 532	10 463	22 210	232	39 437
Total Disposition - Ventes totales	16 720	42 651	78 577	1 982	139 930

TABLE 2. Supply and Disposition of Deodorized Oils and Fats - Year to Date**TABLEAU 2. Approvisionnement et ventes d'huiles et corps gras désodorisés - Total Cumulatif**

	Year-to-date Total cumulatif				Total
	Margarine oil Huile de margarine	Shortening oil Huile de friture	Salad oil Huile à salade	Lard	
Tonnes					
A: Supply - Approvisionnements					
Opening Inventories - Stocks d'ouverture - January - Janvier	5 371	11 703	30 474	418	47 966
Total Production - Production totale	94 501	244 341	456 842	6 248	801 932
Domestic Purchases - Achats intérieurs	-	2 990	7 839	4 882	15 711
Imports - Importations	-	-	1 689	-	1 689
Total Supply - Total des approvisionnements	99 872	259 034	496 844	11 548	867 298
B: Disposition - Ventes					
Domestic Sales - Ventes intérieures	84 992	210 198	250 528	10 023	555 741
Exports - Exportations	8 348	38 373	224 106	1 293	272 120
Closing Inventories - Stocks de fermeture - Current Month - Mois Courant	6 532	10 463	22 210	232	39 437
Total Disposition - Ventes totales	99 872	259 034	496 844	11 548	867 298

Footnotes:

r revised figures.
 - nil or zero.
 ... figures not appropriate or not applicable.

Notes:

r nombres rectifiés.
 - néant ou zéro.
 ... n'ayant pas lieu de figurer.

Funding and Revision

This survey is funded by the "Canadian Oilseed Processors Association". It was revised in early 1995 in cooperation with the Association and the July 1995 publication was the first to contain amended survey results. The revised data are not comparable to those in issues previous to July 1995 due to changes in questionnaire and respondents universe.

Survey Coverage

This survey is a monthly mail-out survey with telephone follow-up. The universe is based on the latest Survey of Manufactures. The survey is intended to cover 100% of the production of deodorized oils and fats.

Note: This report reflects the activity of respondent firms operating in 1997. The list of respondents is published annually in the December issue.

December issues of this publication contain a statement of the degree of estimation.

Totals may not add due to rounding.

For further information, contact:

Peter Zylstra,
Manufacturing, Construction and Energy Division,
Statistics Canada
Ottawa, Ontario.
K1A 0T6
(613) 951-3511 or internet: zylspet2@statcan.ca

Selected series available on **CANSIM**, matrix 185.
Manufacturing, Construction and Energy Division

Published by authority of the Minister responsible for Statistics Canada. © Minister of Industry, 1997. All rights reserved. No part of this publication may be reproduced, stored in a retrieval system or transmitted in any form or by any means, electronic, mechanical, photocopying, recording or otherwise without prior written permission from Licence Services, Marketing Division, Statistics Canada, Ottawa, Ontario, Canada K1A 0T6.

Standards of service to the public

Statistics Canada is committed to serving its clients in a prompt, reliable and courteous manner and in the official language of their choice. To this end, the agency has developed standards of service which its employees observe in serving its clients. To obtain a copy of these service standards, please contact your nearest Statistics Canada Regional Reference Centre.

The paper used in this publication meets the minimum requirements of American National Standard for Information Sciences – Permanence of Paper for Printed Library Materials, ANSI Z39.48 – 1984.



Financement et modification de l'enquête

Cette enquête est financée par "Canadian Oilseed Processors Association". L'enquête a été révisée au début de l'année 1995 en co-opération avec l'association. La publication de juillet 1995 est le premier numéro à contenir les résultats modifiés de l'enquête.

A cause de changements dans le questionnaire et dans la liste des répondants, les données révisées ne sont pas comparables avec celles des numéros antérieurs de juillet 1995.

Champs d'observation

Il s'agit d'une enquête postale mensuelle avec suivi téléphonique. L'univers est basé sur la dernière enquête annuelle des manufactures. L'enquête doit couvrir la totalité de la production des huiles et corps gras désodorisés.

Nota: Cette publication reflète l'activité des compagnies répondantes qui opèrent en 1997. La liste des répondants est publiée annuellement dans la publication de décembre.

Les numéros de décembre de cette publication contiennent un énoncé sur le degré d'estimation.

Les totaux ne concordent pas nécessairement à cause de l'arrondissement des chiffres.

Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec:

Peter Zylstra,
Division de la fabrication, de la construction, et de l'énergie,
Statistique Canada
Ottawa, Ontario.
K1A 0T6
(613) 951-3511 ou par internet: zylspet2@statcan.ca

Certaines séries sont disponibles dans la matrice 185 de **CANSIM**.
Division de la fabrication, de la construction, et de l'énergie

Publication autorisée par le ministre responsable de Statistique Canada. © Ministre de l'Industrie, 1997. Tous droits réservés. Il est interdit de reproduire ou de transmettre le contenu de la présente publication, sous quelque forme ou par quelque moyen que ce soit, enregistrement sur support magnétique, reproduction électronique, mécanique, photographique, ou autre, ou de l'emmagasiner dans un système de recouvrement, sans l'autorisation écrite préalable des Services de concession des droits de licence, Division du marketing, Statistique Canada, Ottawa, Ontario, Canada K1A 0T6.

Normes de service au public

Statistique Canada s'engage à fournir à ses clients des services rapides, fiables et courtois et dans la langue officielle de leur choix. À cet égard, notre organisme s'est doté de normes de service à la clientèle qui doivent être observées par les employés lorsqu'ils offrent des services à la clientèle. Pour obtenir une copie de ces normes de service, veuillez communiquer avec le centre de consultation régional de Statistique Canada le plus près de chez vous.

Le papier utilisé dans la présente publication répond aux exigences minimales de l'"American National Standard for Information Sciences" – "Permanence of Paper for Printed Library Materials", ANSI Z39.48 – 1984.



STATISTICS CANADA LIBRARY
BIBLIOTHEQUE STATISTIQUE CANADA



1010247389